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9. Nystrukturering af kandidatuddannelsen – opfølgning på studienævnsinternatet 

 
10. Evt. 

________________________________________________________________________ 
 
 
Referat 
 
Ad 1. Godkendelse af dagsordenen 
Casper Feilberg vil orientere om ”Visitors workshop” under evt. 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad 2. Meddelelser fra studienævnsforpersonen 
Studienævnsforpersonen orienterede om: 
 
Det fysiske studiemiljø 
Arbejdsgruppen omkring det fysiske studiemiljø mødtes med en medarbejder fra Campus Service (CAS) den 
8. marts 2023 til en rundgang for at sætte gang i de ønskede forbedringer af det fysiske studiemiljø. Studie-
nævnsforpersonen har indsendt en lang liste med ønsker til forbedringer, blandt andet bedre møblering af 
fællesarealer og terrassen samt en hyggeligere indretning. Nogle ønsker kan CAS imødekomme med møb-
ler, de har på lager. For andre behov skal der regnes med en del ventetid grundet begrænsede ressourcer i 
CAS.  
 
Ansøgninger til professionsprogrammerne 
Der er modtaget 148 ansøgninger til professionsprogrammerne. Erfaringsmæssig skal der regnes med et 
frafald på 20-30 studerende. Ansøgningerne ser ud til at være godt fordelt på de forskellige programmer, og 
det forventes, at de fleste studerende får et program, som de har prioriteret højt. 
 
Ansættelser 
Der er blevet ansat: 

• 2 studenterstudievejledere 
• 2 tutorkoordinatorer 
• 3 mentorkoordinatorer 

 Studiet er dermed godt rustet til den kommende studiestart. 
 
Kvalitetsstatusmøde 
Studienævnsforperson og uddannelseskoordinatoren har deltaget i kvalitetsstatusmøde med Institutlederen 
og Studielederen. Der blev ikke vedtaget nye handlingspunkter til handlingsplanen. Det besluttedes at ud-
sætte analysen af den gennemsnitlige overskridelse af den normerede studietid samt arbejdet med at op-
bygge et alumnenetværk for at give plads til de mere presserende indsatser. Der var konsensus om, at Psy-
kologi er en god og veldrevet uddannelse, og der er tilfredshed med implementeringen af handlingsplanen. 
Referat og handlingsplanen sendes til godkendelse hos Kvalitet og Analyse samt Prodekanen. Studienæv-
net vil blive orienteret, når processen er afsluttet. 
 
Netværkskonference 
Der er planlagt en konference i forsommeren, hvor specialestuderende kan præsentere deres specialer for 
aftager, praktikværter og alumner. Der er planlagt tre keynotes fra henholdsvis Christina Mohr, Patrick Ben-
der og Thomas Alrik. Der er p.t. allerede 37 tilmeldinger. 
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Ad 3. Nyt fra instituttet og sekretariatet  
Sekretariatet orienterede, om direktionens beslutning om at samle samtlige kommunikationsmedarbejder på 
AAU i en ny fælles enhed. 
 
Sekretariatet orienterede om status på ansættelser i sekretariatet. 
 
 
Ad 4. Nyt fra fællesrådet 
Studenterrepræsentanterne bemærkede, at der fortsat stables arrangementer på benene i fællesrådets regi, 
men at der stadig er svag opbakning fra de studerendes side. Studienævnet drøftede mulige årsager og løs-
ninger. 
 
 
Ad 5. Censorrapport Psykologi 2022 /23 (bilag 1) 
Studienævnsforpersonen bemærkede: 
 

• Censorformandskabet ønsker i år at fokusere på den nydannede censorforening. Censorforeningen 
samler forskellige censorkorps og arbejder bl.a. for bedre vilkår for censorer, censorkorps og censor-
formandskaber.  

• Censorformandskabets opmærksomhed på specialer i artikelform og kravet om, at den studerende 
afleverer en selvstændig opgave blev drøftet på sidste studienævnsmøde og vil blive drøftet på et 
kommende lærermøde. 

• Censorformandskabets opmærksomhedspunkt vedrørende Chat GPT blev drøftet på sidste studie-
nævnsmøde. 

• Censorformandskabet fastholder i rapporten, at honorarsatserne for ekstern censur ikke er ændrede. 
Flere universiteter har dog valgt at ændre prøver med ekstern censur til eksamener med lavere nor-
mering. Censorformandskabet er bekymret for en ”udhuling” af ekstern censur på uddannelserne og 
for de studerendes retssikkerhed. Psykologistudiet på AAU har ikke ændret prøveformer i det for-
gangne år. 

• Censorformandskabet forventer, at hver censor leverer 75 timers censorarbejde hvert semester. 
60% af censorerne leverer mindre end 75 timer. Heraf leverer 20% af korpset mindre end halvdelen 
af de 75 timer. På AAU var det i 2021 svært at finde censorer nok til sommereksamenen. 

• Censorformandskabet anser censorernes indberetninger som vigtige og interessante for uddannel-
sernes kvalitetsarbejde. Data er dog hovedsageligt kvantitativ, hvorfor dets anvendelighed i udvik-
lingsarbejde er begrænset. 

• Censorformandskabet har på årets censormøde lavet casearbejde for at skærpe censorernes kom-
petencer. 

 
Studienævnet drøftede censorrapporten. Punkter fra diskussionen: 
 

• Brug af plagiatsrapporten bør ske ensartet på uddannelsen. Det foresloges at drøfte emnet på et læ-
rermøde i efteråret. 

• Harmonisering af censornormer: Der er et initiativ i gang blandt dekanerne for humaniora om at har-
monisere censornormerne. Censorformandskabet gengiver sine høringssvar. Der kan konstateres, 
at AAUs specialenormeringer p.t. er bedre end DPUs og KUs normeringer. Studienævnet har ikke 
har indflydelse på fastsættelsen af censornormer. 

• Censorformandskabet ønsker, at censorer repræsenteres i aftagerpaneler. Da censorer ikke nød-
vendigvis er aftagere, var studienævnet ikke umiddelbart positiv overfor forslaget. 
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Censorformandskabet vil indkalde til kontaktmøder med studieledelserne vedr. specialer i artikelformat og 
Chat PT. Studienævnsforpersonen nævnte, at hun vil invitere censorformandskabet til fysisk møde sammen 
med repræsentanter fra studienævnet.  
 
Studienævnet vurderede, at censorrapporten ikke giver anledning til at sætte nye tiltag i værk. Chat GPT er 
allerede drøftet i lærerkollegiet, og specialer i artikelformat vil blive drøftet på et kommende lærermøde.  
 
 
Ad 6. Status på arbejdet med evalueringsproceduren 
Der er nedsat en arbejdsgruppe med undergrupper.  
Den ene undergruppe beskæftiger sig med procedure (Casper, Bendt, Alma). Undergruppen har holdt et 
møde, men skal holde mindst et møde mere for at lave et udspil. 

Den anden undergruppe reviderer spørgeskemaerne (Noomi, Hanne, Anne-Sofie). Gruppen har udarbejdet 
et kort spørgeskema, som skal pilottestes på 4. semester. Studienævnet gennemgik spørgsmålene i det revi-
derede spørgeskema og gav arbejdsgruppen feedback og input til det videre arbejde med at udvikle et hen-
sigtsmæssigt spørgeskema. 

 

Ad 7. Orientering om forsinkede studerende 
Efter afsluttet reeksamen var der i alt 23 forsinkede studerende på 1. sem. BA og 1.sem. KA. De fleste af 
disse er sygemeldt, og nogle har allerede været til samtale med studienævsforpersonen og har en godkendt 
individuel studieplan. 8 studerende er inviteret til samtale med studienævnsforpersonen i næste uge.  

Studienævnet vurderede, at antallet af forsinkede studerende er tilfredsstillende og bakkede op om procedu-
ren. 

 

Ad 8. Udmeldelsesdata fra de studerende (bilag 2) 
Studienævnet drøftede de studerendes begrundelser for udmeldelse. Det vurderedes, at der er få udmeldel-
ser, og at der ikke er et mønster i begrundelserne. 

Studienævnet vurderede, at der ikke er anledning til at undersøge udmeldelsesdata nærmere eller til at 
sætte tiltag i værk.  

 

Ad 9. Nystrukturering af kandidatuddannelsen – opfølgning på studienævnsinternatet 
Konklusionen på studienævnsinternatet var, at der er to problemer, som skal løses med deadline 1. novem-
ber, hvor studieordningsændringer skal være inddaterede: 

1) SAP skal erstattes af et 10 ECTS modul eller to 5 ECTS moduler på 9. semester, som skal sikre 
bredden i uddannelsen. 

2) Metodefaget på 9. semester skal nytænkes. Undervisere på professionsprogrammer kan tænkes ind 
i bemandingen. 

Studienævnsforpersonen bemærkede, at der endnu ikke er lavet beregninger på, hvilke ressourcer de plan-
lagte ændringer vil kræve. Studienævnet var enig i, at punkt 1 var det vigtigste punkt at løse. 

Studienævnsforpersonen foreslog, at de enkelte professionsprogramledere samt kerneundervisere indkaldes 
til fokusgruppeinterviews for at få feedback på de påtænkte forandringer. Studienævnet tilsluttede sig. 
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Ad 10. Evt. 
Caspar Feilberg orienterede om ”Visitors webshop”, som organiseres af Institute for Advanced Study in PBL. 
AAU får en del internationale forskere på besøg, som skal have mulighed for at besøge nogle af AAUs ud-
dannelser og få et indblik i, hvordan der arbejdes med PBL og problemorienteret projektarbejde. 
Workshoppen er planlagt til den 25. maj, hvor Psykologi er et af de studier, som får besøg af 1-5 
udenlandske forskere. Forskerne får mulighed til at mø-des med studerende, undervisere og ledere. 

12.04.2023/ad 


